

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : YB. TUAN OSCAR LING CHAI YEW
[SIBU]**

TARIKH : 16 OKTOBER 2014

SOALAN :

YB. Tuan Oscar Ling Chai Yew [SibU] minta **MENTERI PELANCONGAN DAN KEBUDAYAAN** menyatakan adakah kerajaan akan membetulkan fakta sejarah iaitu hari 31 Ogos 1957 merupakan hari kemerdekaan bagi Persekutuan Malaya, 16 September 1963 adalah merupakan Hari Kebangsaan Malaysia.

JAWAPAN : DATO' SERI MOHAMED NAZRI ABDUL AZIZ
MENTERI PELANCONGAN DAN KEBUDAYAAN

Tuan Yang di-Pertua,

Semenanjung Tanah Melayu memperoleh kemerdekaannya dari Kerajaan British pada 31 Ogos 1957 dan pada 16 September 1963, sebuah negara baharu yang dinamakan Malaysia telah dibentuk. Penubuhan Malaysia merakamkan satu detik perubahan pada kedudukan geo-politik rantau Kepulauan Melayu apabila beberapa buah negeri dan wilayah ini bergabung di bawah satu pentadbiran.

Sejarah mencatatkan bahawa 16 September 1963 adalah tarikh rasmi pembentukan Malaysia. Walau bagaimanapun berdasarkan bukti dokumen yang ada di Arkib Negara Malaysia, tarikh 31 Ogos adalah tarikh yang telah dicadangkan dan dipersetujui bersama oleh Kerajaan British dan Kerajaan Persekutuan Tanah Melayu untuk memberi kemerdekaan kepada Sabah dan Sarawak melalui pembentukan Malaysia.

Sebagai contoh, umum mengetahui bahawa Amerika Syarikat yang terdiri daripada 50 buah negeri menyambut Hari Kemerdekaan mereka pada 4 Julai setiap tahun. Walau bagaimanapun semasa deklarasi kemerdekaan tersebut dibuat, Amerika Syarikat hanya mempunyai 13 buah negeri sahaja ketika mengisytiharkan kemerdekaannya daripada British pada 4 Julai 1776. Kemudiannya, daripada 13 negeri ini Amerika Syarikat berkembang menjadi 50 buah negeri bersatu seperti yang ada pada hari ini dengan negeri terakhir iaitu Hawaii yang menyertai Amerika Syarikat pada tahun 1959. Semenjak itu, keseluruhan Amerika Syarikat telah meraikan 4 Julai sebagai tarikh kemerdekaan yang rasmi sehingga ke hari ini.

Tuan Yang di-Pertua,

YAB. Perdana Menteri Datuk Seri Najib bin Tun Abdul Razak, semasa sambutan Hari Malaysia di Miri pada 16 September 2014 yang lalu, telah mengumumkan bahawa mulai tahun hadapan, sambutan Hari Kemerdekaan akan diselaraskan di seluruh negara iaitu pada 31 Ogos tanpa lagi menyatakan bilangan tahun kemerdekaan diraikan. Tarikh 16 September sebagai sambutan Hari Malaysia akan tetap diadakan pada setiap tahun.

Oleh yang demikian, kenyataan YAB. Perdana Menteri mengenai penyelarasan tarikh 31 Ogos sebagai sambutan Hari Kemerdekaan adalah bertepatan sekali, manakala sambutan Hari Malaysia pada tarikh 16 September akan terus diraikan sebagai mengenang pembentukan negara Malaysia yang merdeka lagi berdaulat.

Sekian, terima kasih.